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Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani Hiller István oktatási és kulturáli s

miniszterhez „Lehet-e feltétele az Európai Uniós támogatásnak az iskolák bezárása ,

összevonása?"címmel

Tisztelt Miniszter Úr !

A magyar oktatás egyik fontos vívmánya a tantervek és a pedagógiai módszerek széle s

kínálata. A Dél-Dunántúli régió regionális operatív programjának részeként zajló, az oktatás i

hálózatok fejlesztésére kiírt pályázat mégis feltételként szabja meg az intézmény

fenntartóknak, hogy egységes intézményeket hozzanak létre . Ez egy tantestületet, egységes

pedagógiai programot és egy szervezeti egységet jelent, vagyis rákényszeríti a megyei jog ú

városokat és az oktatási intézményeket működtető kisebb településeket is az intézménye k

összevonására, ami az iskolák szakmai önállóságának semmibevételét jelenti . Ráadásul a

nagyvárosokban a program megvalósíthatatlan, mert nem két, hanem öt-hat iskolát kellene

összevonni néhány hét alatt ahhoz, hogy pénzhez jussanak . Az Oktatási és Kulturális tárca

azzal indokolja a feltételek kiszabását, hogy az említett régióban sok kistelepülés van ,

amelyek összefogás nélkül nehezen tudják megvalósítani az elvárásokat, ezért a tárca a

többcélú közoktatási intézmények létrehozását szükségesnek és indokoltnak tartja .

Ugyancsak ésszerűtlennek tűnik az iskolák egy intézménnyé való „gyúrása” azokban a z

esetekben is, ahol egy egész kistérséget kell lefednie egyetlen intézménynek . Ez olyan



települések iskolájának az elvételét jelenti, amelyek egyébként minden szempontból képese k

lennének az intézmény önálló fenntartására ráadásul ez indokolt is lenne .

Egyetlen példát említenék: Somogyvár Község Önkormányzata már sok évvel ezel őtt éppen

azért döntött az óvoda átépítése, bővítése mellett, mert a nagy számú cigány lakosság számár a

csak így válhat elérhetővé egészen kicsi korban az óvodai ellátás . A pályázatunkat akkor

elutasították . Jelenleg pályázni a regionális operatív program keretében tudunk, ennek

azonban a feltétele az integráció, vagyis a kistérség egyetlen intézményébe val ó

becsatlakozás . Előzetes számítások szerint semmi megtakarítást nem jelent majd a települések

számára az összevonás . Ráadásul egy ilyen nagy múltú település, amely nevet adott a

megyének, ahol Szent László királyt egykor eltemették és akinek a nevét viseli az iskda,

kénytelen lemondani az önálló intézmény fenntartásáról, ahova jelenleg az óvodásokkal

együtt több mint 300 gyerek jár . Nem beszélve arról a fenyegető tényről, hogy

tagintézményként csak 6 osztályos iskola működhetne helyben, ami teljességgel

elfogadhatatlan számunkra .

Kérdezem Tisztelt Miniszter Urat:

Mi a szakmai indoka ennek az iskolákat, gyerekeket és pedagógusokat egyaránt sújt ó

lépésnek?

Miért csak a Dél-Dunántúli régió pályázati kiírásában szerepel az egységes iskol a

kötelező jelleggel történő létrehozása?

Hogyan lehetnek szigorúbbak itt a feltételek, mint az ország más régióiban ?

Somogyvár, 2008. január 29 .

Várom megtisztel ő válaszát .
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Móring József Attila
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